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Co je vlastně energie? Dennodenně slyšíme či čteme o drahé energii, ztrátě energie, úsporách, 
či dokonce o nových zdrojích energie, o kaloriích, kilowatthodinách, joulech, energii elektrické, 
jaderné, pohybové, sluneční i svalové. A v neposlední řadě vidíme obrázek Alberta Einsteina 
s vyplazeným jazykem a jeho E = mc2. „E“ jako energie neboli schopnost hmoty konat práci. 
Energie, kam se podíváte.

Realizace fotovoltaiky  foto Veolia Energie ČR

ENERGIE KOLEM NÁS

A kde hledat úspory dál? Většina obecních  
budov prošla v letech 2013–2014 rekonstrukcemi 
zaměřenými na snížení energetické náročnosti – 
výměna oken, zateplení fasády a půdních prostor 
včetně střechy, ve škole a na zdravotním středisku se 
podařilo instalovat i tepelná čerpadla vzduch–voda 
a malá školní budova Rondel je vytápěna a chlaze-
na pomocí geotermálních vrtů. Objekt bývalé školy 
v Martinově ulici byl podobnými úpravami doposud 
„nepolíbený“, ale to se mělo také brzo změnit.

Klimatické změny v podobě oteplování naší 
země způsobuje mimo jiné i delší a intenzivnější 
sluneční záření. Líbeznice neleží na řece, aby se 
dala využít vodní energie, nemají prostor na vý-
stavbu větrných elektráren, a tak zbývá zaměřit 
pozornost právě na slunce. Pilotní projekt výstavby 
fotovoltaické elektrárny na sportovní hale byl uve-
den do provozu koncem prosince loňského roku. 
Takže zatím nemůžeme vyčíslit úpory ve spotřebě 
elektrické energie, neumíme spočítat poměr, kolik 
musíme nakupovat „ze sítě“ a kolik si budova do-
káže vyrobit energie pro svoji spotřebu, ale během 
letošního roku budeme mít přesná čísla k dispozici. 
A pokud se projekt osvědčí, můžeme stavět další 
líbeznické elektrárny.

A elektřina do třetice. Ve fázi projektování je 
výstavba veřejné dobíjecí stanice pro elektromo-
bily. Její přesné umístění vzejde z vyjádření ČEZ 
Distribuce, ale hlavním favoritem vzniku novodo-
bé pumpy pro auta je prostor za Divadlem kouzel. 
Takže všem pumpařům a zvláště těm od Zlaté pod-
kovy zdar. Nazdar.

-lč-

Bez energie to prostě nejde. Potřebujeme ji k živo-
tu, jak se říká, jako sůl. Zvláště tu elektrickou, bez 
které bychom si ani nerozsvítili. Budiž světlo. A ne-
jen doma, ale pochopitelně i na ulicích, v parcích 
a veřejných prostranstvích vůbec. Jistě si vybavíte 
ten zvláštní pocit, když ve večerních či brzkých ran-
ních hodinách dojde k výpadku proudu a celá obec 
či její část se ponoří do tmy. Divné, že.

Veřejné elektrické osvětlení v městech a násled-
ně obcích se začalo objevovat koncem 19. století 
a do dnešní doby prošlo velmi zásadním vývojem. 
Od obloukových lamp přes rtuťové a sodíkové vý-
bojky až k LED lampám. Nejrozšířenější sodíkové 
či halogenidové výbojky v kombinaci s lineárními 
zářivkami jsou doposud nejrozšířenějšími typy svíti-
del. I v Líbeznicích ještě někde najdeme stožár s ty-
pickým oranžovým světlem, který vydává sodíková 
výbojka. Ale jsou to jen pozůstatky a i ty se během 
dalších let změní na úsporné a cílené teplé světlo.

Když v roce 2018 proběhla rekonstrukce uli-
ce Pražská, došlo zde i k modernizaci veřejného 
osvětlení a byla zde prvně instalována LED svíti-
dla. Jejich předností je i několikanásobně niž-
ší příkon, tudíž i následná spotřeba. Když byla 
koncem roku 2021 vyhlášena výzva na podávání 
žádostí o dotaci na rekonstrukci veřejného osvět-
lení, kterou vyhlásilo Ministerstvo průmyslu a ob-
chodu prostřednictvím Národního plánu obnovy, 

obec začala intenzivně připravovat podklady pro 
podání této žádosti. V té době došlo ke skokové- 
mu nárůstu cen energií vlivem války na Ukrajině 
a celosvětové energetické krize. Výše dotace byla 
30 Kč na jednu ušetřenou kilowatthodinu elek-
trické energie ročně. Ve spolupráci se společnos-
tí ELTODO OSVĚTLENÍ, s. r. o., která je správcem 
líbeznického veřejného osvětlení, byly vybrány 
lokality, kde by výměnou svítidel došlo k maximál-
ní možné úspoře. Z celkových 582 svítidel v obci 
bylo vytipováno 361 kusů k výměně. Na základě 
výpočtu Energetického posudku bylo vypočítáno, 
že předpokládaná úspora ve spotřebě elektrické 
energie by byla 76,4 % spotřeby původní! (Před 
úsporami obec spotřebovala 122,2 megawattho-
diny za rok, úsporami by nově spotřebovala JEN 
28,9 megawatthodiny. Vyjádřeno v penězích by za 
platbu silové elektřiny uspořila skoro 176 000 Kč 
za rok.) Na podzim roku 2022 jsme získali dotaci 
a následující rok proběhla výměna svítidel a došlo 
k úpravě intenzity osvětlení během nočních hodin. 
V srpnu bylo kompletně hotovo a začal zkušební 
rok pro potvrzení dosažených úspor. V srpnu 2024 
proběhlo vyhodnocení. Obci se podařilo snížit spo-
třebu elektrické energie dokonce o 88,6 %. A to 
je opravdu hodně. Pravidelné platby se tak sníži-
ly skoro o 360 000 Kč. Tady se investice opravdu 
vyplatila.
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ROZHOVOR

RÁDA DĚLÁM 
VŠE NA STO  
PROCENT
Adéla Figallová je dlouholetou skautskou ve-
doucí, kterou známe pod přezdívkou Čoky, 
potkáváme se s ní i v místní pekárně, které 
je spolumajitelkou. Před dvěma lety se stala 
členkou líbeznického obecního zastupitelstva.

V Líbeznicích bydlíš již desátým rokem, ji-
nak pocházíš z nedalekého Zlonína, jak se 
ti tady žije?

Jsem sice původně přespolní, ale v Líbeznicích po-
bývám prakticky od malička. Navštěvovala jsem 
zde mateřskou školu, později jsem studovala v Ne-
ratovicích a pak v Praze. Ve Zloníně pro mě nebylo 
dostatek vyžití, a proto jsem vždycky ráda jezdila 
do Líbeznic na kole a skautská klubovna na Arču 
byla mým nejčastějším cílem. Vždy jsem zde měla 
spoustu přátel a v Líbeznicích jsem jako doma 
v podstatě odjakživa. Každopádně bydlím v Líbez- 
nicích již téměř patnáct let.

Do obecního zastupitelstva ses dostala 
v posledních komunálních volbách v roce 
2022, na podzim to tedy byly dva roky. Jak 
hodnotíš toto období?

Ano, od podzimu 2022 jsem členkou zastupitel-
stva. Hodnotím to jistě pozitivně, ráda se zají-
mám o to, co se v obci děje, jak se dá zvelebovat 
naše společné okolí, a mám radost, když se jako 
sousedé můžeme scházet a povídat si o tom, jak 
se nám v obci společně žije. Jako zastupitelka 
jsem věkově jednou z nejmladších, proto se sna- 
žím naslouchat starším a zkušenějším, avšak než 
pro něco „zvednu ruku“, pečlivě si nastuduji 
konkrétní podklady a vždy si stojím za svým ná-
zorem. 

V jakém výboru pracuješ a co máš konkrét-
ního na starosti?

Jsem členkou kulturního výboru pod vedením Šár-
ky Kettnerové, se kterou spolupracuji již mnoho 
let na přípravě všemožných kulturních a spole-
čenských akcí pro děti a širokou veřejnost. Dlou-
hodobě se podílím na organizaci Líbeznického 
posvícení, dětských dnů a obecních i maškarních 
plesů. Poslední dvě sezony jsem společně s Pavlou 
Zarembovou připravovala i farmářské trhy na Mí-
rovém náměstí. V poslední době ale chodí čím dál 
méně sousedů podporovat místní farmáře, pěstite-
le a zahradníky, bohužel. 

Z čeho máš největší radost a na co se může-
me v budoucnu těšit?

Vždy jsem měla nejraději organizování kultur-
ních akcí, kde se potkává dobrá hudba a dobré 
jídlo. Dříve jsem se podílela i na přípravě druhé 
alternativní scény Líbeznického posvícení nebo 
hudebního festivalu Mamutfest. Určitě se v letoš-
ním roce můžete těšit na další maškarní skaut-
ský ples ve stylu pohádkového lesa, který bude-
me realizovat ve Sportovní hale Na Chrupavce 
v sobotu 22. března. Také bychom letos s kul-
turním výborem rádi organizovali i další farmář-
ské trhy, ale nejsme si momentálně bohužel jis-
ti, zdali je o to v obci dostatečný zájem. Pomocí 
dotazníku na sociálních sítích plánujeme získat 
zpětnou vazbu od místních obyvatel i ze sou-
sedních obcí, jestli i v této sezoně máme s trhy 
pokračovat.

Adéla Figallová foto Petra Hajská

Jsi dlouholetou skautskou vedoucí, pochá-
zíš ze skautské rodiny, co říkali tví blízcí 
a kamarádi na tvou kandidaturu do obec-
ního zastupitelstva?

Po pravdě jsem odjakživa celkem tvrdohlavá a cíle-
vědomá, takže když se rozhodnu, že chci být něče-
ho součástí, tak do toho jdu na sto procent. Velkou 
část zastupitelů a vedení obce jsem již znala a sym-
patizovala jsem s nimi. Moje drahá polovička i moje 
skautská rodina mě v rozhodování pro kandidatu-
ru podpořily. Spousta přátel se mi snažila nastavit 
kritické zrcadlo, abych si vše pořádně promyslela, 
než na něco kývnu. Myslím, že jsem své priority do-
statečně přehodnotila, lehce předelegovala nějaké 
skautské povinnosti a vytvořila jsem si ve svém 
volném čase prostor pro to, stát se zastupitelkou 
obce. Být členkou kulturního výboru pro mě zas tak 
velká změna nebyla a není, protože jsem již v minu-
losti díky skautování organizovala spoustu kultur-
ních akcí nejen pro skautské děti, ale i pro veřejnost.

Jezdíš také na skautské tábory, jsi v radě 
zdejšího Junáka, měla jsi na starosti oddíl 
Amazonek, předpokládám, že skauting je 
to, co tě baví asi nejvíc. Mám pravdu?

Na skautské letní tábory jezdím do našeho krás-
ného letního tábořiště u meandru řeky Ploučnice 
již 22 let. Nevynechala jsem ani jedno léto a dříve 
během studentských let jsem zde trávila i několik 
týdnů v kuse na více táborových turnusech. Teď 
už jezdím na táborový turnus jen jeden a to stačí. 
Odstřihnutí od reality, světového dění, sociálních 
sítí a telefonu je odpočinek, který každému dopo- 
ručuji. Ve vedení oddílu Amazonek jsem byla 10 let 
a již jsem svou funkci předala mým mladším skaut-
ským sestrám. Momentálně jsem ve vedení naší 
líbeznické skautské organizace a teď více pracuji 
s dospělými skautskými členy než s dětmi. Skau-
ting se po nějakém čase stal nejen mojí oblíbenou 
činností, ale dalo by se říct i stylem života. Nau-
čil mě odpovědnosti, samostatnosti, pracovitosti, 
odolnosti, ohleduplnosti a respektu.

Jsi spoluvlastnicí pekárny v Družstevní uli-
ci, kde se svým kolektivem pečete výborné 
pečivo, jak se dá toto všechno skloubit do-
hromady?

Nebylo to snadné. Člověk si musí jasně nastavit 
priority, umět si určit časové rozpoložení a pod-

mínky a pak jde vše snáz. Ráda dělám věci na sto 
procent, takže když jsme s mým parťákem Honzou 
Demuthem otevírali svou druhou pobočku v Lí- 
beznicích, musela jsem se nějakých skautských po-
vinností i radostí postupně vzdát, ale stálo to za 
to. Máme opravdu rádi kvalitní suroviny, a když 
máme takovou skvělou partu, jako je ta naše, prá-
ce je radost. V pekárně se protočilo i hodně skautů 
a rodinných příslušníků. Dobrá energie je pro nás 
v pekárně velmi důležitá. 

Zbývá ti nějaký volný čas také pro sebe? Co 
v tu dobu děláš nejraději?

Dobrá otázka. Už si svého volného času vážím 
mnohem víc než dřív a lépe ho promýšlím. Když 
zrovna nejsem na nějaké akci se skauty nebo nepři-
pravuji nějakou kulturní akci a nejsem v pekárně, 
tak nejraději trávím volný čas se svým partnerem. 
Rádi cestujeme, poznáváme nová místa a máme 
rádi kvalitní gastronomii. Často jezdíme lyžovat do 
Alp, horský vzduch je vždycky příjemnou změnou 
oproti naší středočeské nížině. Ráda také trávím 
čas na naší zahradě, kde se sousedy společnými si-
lami pěstujeme vlastní ovoce a zeleninu a staráme 
se o několik slepiček. 

Máš nějaké plány do budoucna, které nám 
můžeš prozradit?

Dlouhých deset let jsme společně s Honzou a Jar-
dou Demuthem a také s Vráťou Srbem a Honzou 
Rozporkou připravovali hudební festival Mamut-
fest. Říká se, že v nejlepším se má přestat, a tak 
se poslední desátý ročník uskutečnil v roce 2019. 
Avšak často mě napadají myšlenky, že bych akci 
podobného rázu ráda zase zorganizovala, něco ve 
stylu food festivalu s lehkým hudebním doprovo-
dem a nějakými doplňkovými aktivitami nebo sou-
těžemi pro děti. Tak uvidíme, jestli mi na to zbyde 
nějaký elán a volný čas. Záleží také na tom, jestli se 
naše kamarádská organizační parta znovu probudí 
a bude mít chuť a energii akci zase po letech při-
pravit. Držte nám palce, třeba se to v příštím roce 
podaří.

Děkuji za rozhovor a přeji spoustu štěstí ve 
všech tvých aktivitách. 

Radek Kraus
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ROZPOČET OBCE LÍBEZNICE NA ROK 2025:  
SCHODKOVÝ, ALE ZDRAVÝ A PLNÝ INVESTIC
Obec Líbeznice vstupuje do nového roku s jasnou finanční vizí. Zastupitelstvo 
schválilo rozpočet na rok 2025, který počítá s příjmy ve výši 132 milionů 
korun a výdaji ve výši 166 milionů korun. Ačkoli je rozpočet formálně 
schodkový, rozdíl mezi příjmy a výdaji ve výši 34 milionů korun bude pokryt 
z přebytků z minulých let. Díky tomu zůstává financování obce zdravé 
a stabilní, bez závazků, které by přesahovaly volební období současného 
zastupitelstva a rady obce.

„Tento přístup nám umožňuje nejen zodpovědně plánovat, ale především 
realizovat klíčové investice, které zvýší kvalitu života všech občanů,“ uvedl 
starosta obce Jan Havlíček.

Významné investice v roce 2025

Hlavní prioritou obce zůstává zlepšování veřejného prostoru a infrastruktury. 
Mezi klíčové projekty, které rozpočet pokrývá, patří:

• Rozšíření zeleného pásu kolem Líbeznic – oblíbená zóna klidu 
a odpočinku bude dále rozšiřována, aby nabídla obyvatelům více možností 
relaxace a sportovních aktivit.

• Revitalizace veřejných prostranství – ulice Měšická a Severní projdou 
zásadní obnovou v okolí bytových domů. Tyto práce přispějí k modernizaci 
a estetizaci městské části.

• Nový didaktický park pro děti – žáci základní školy se mohou těšit na 
inovativní prostor pro vzdělávání i hry, který obohatí jejich každodenní 
školní aktivity.

• Oprava bytového domu v ulici Martinova – tento projekt řeší 
dlouhodobý závazek z minulých let a přinese obyvatelům modernější 
a bezpečnější bydlení.

Podpora kultury a komunitního života

Rozpočet obce nezapomíná ani na komunitní a kulturní rozvoj. Na granty 
a podporu kulturního, sportovního a společenského života je vyčleněna 
stejná částka jako v minulém roce. Občané Líbeznic se tak mohou těšit na 
pestrou nabídku akcí a projektů, které obohatí život v obci.

„Naším cílem je nejen udržet vysokou úroveň služeb a investic, ale také 
podpořit aktivity, které přispívají k soudržnosti naší komunity,“ dodal místosta-
rosta Michal Doubrava.

Schválený rozpočet na rok 2025 tak reflektuje odpovědný přístup k hospo-
daření, který nejen že respektuje potřeby současných obyvatel, ale myslí i na 
budoucnost Líbeznic.

Petr Honěk

LÍBEZNICKÉ ŠKOLY

KDE JE RADOST, 
TAM JSOU DĚTI 
A ZÁŽITKŮ PLNÁ 
ŠKOLKA 
První pololetí školního roku 2024/2025 bylo 
v naší mateřské škole plné radosti, tvořivos-
ti a zážitků. Rádi bychom se s vámi podělili 
o přehled akcí a aktivit, které jsme společně 
s dětmi a rodiči zažili. 

Zážitkový podzim

V září jsme zahájili úspěšnou adaptaci nových 
dětí, která proběhla hladce díky trpělivosti učitelek 
a vstřícnosti rodičů. Velký úspěch měla návštěva 
líbeznických hasičů, kteří dětem ukázali hasičské 
auto, vybavení a poutavě jim vyprávěli o své práci. 
Nechybělo ani divadelní představení Pohádky ko-
coura Macíčka.  

V říjnu proběhlo divadelní představení Hurá na 
výlet. Uspořádali jsme tvořivé odpoledne s rodiči, 
kde si děti za pomoci rodičů vytvořily podzimní 
dekoraci. Na konci měsíce jsme si užili dopolední 
oslavu Halloweenu, kdy děti v kostýmech tvořily, 
hrály si a učily se tradicím. 

Zima přinesla radost i dobré skutky 

V listopadu k nám zavítali myslivci s interaktivním 
programem, který děti poučil o přírodě a lesní 
zvěři. Proběhlo také vánoční fotografování. Před-
školáci vystoupili na vítání občánků. Svým zpěvem 
a recitací básně připravili nezapomenutelný zážitek 
nejen rodičům, ale i nejmenším občánkům. Jejich 
vystoupení si vysloužilo velkou pochvalu od všech 
přítomných. Dalším kulturním zážitkem bylo diva-
delní představení Kouzelné Vánoce. 

Prosinec byl jako každý rok kouzelný. Děti 
zhlédly divadelní představení Vánoční příběh, kte-

ré se jim líbilo. Navštívili nás Mikuláš s andělem 
a obdarovali děti drobnými balíčky. Zavítali jsme 
také do líbeznického kostela, kde si děti prohlédly 
betlém a zazpívaly koledy. Připravili jsme „vánoční 
překvapení – video“, které potěšilo rodiče. Učitelky 
pro děti zahrály krátké divadlo a společně jsme si 
užili kouzelný vánoční večer s dárky pod stromeč-
kem. Děti se také podílely na výrobě vánočních 
ozdob z keramické hlíny, které věnovaly klientům 
v Domově pro seniory Hortenzie v Bořanovicích. 
Tento dárek přinesl radost nejen jim, ale i dětem, 
které měly dobrý pocit z pomoci druhým. 

Dětem se u nás ve školce líbí a chodí sem rády. 
Na druhé pololetí máme opět naplánováno mnoho 
aktivit. Těšit se můžeme například na mobilní pla-
netárium nebo zimní tvořivé odpoledne. 

Přejeme všem dětem, rodičům i obyvatelům obce 
do nového roku hodně zdraví, štěstí a pohody. Tě-
šíme se na další společné zážitky v roce 2025.

Kolektiv Mateřské školy Líbeznice 
foto archiv MŠ
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OBECNÍ POLICIE

HISTORICKÉ OKÉNKO

SILVESTROVSKÉ OSLAVY 
V LÍBEZNICÍCH ZPŮSOBILY 
NEMALÉ ŠKODY 
Hned v prvních hodinách Nového roku zasahovaly jednotky HZS Neratovice 
a SDH Líbeznice u požáru kontejnerů na tříděný odpad v ulici Dobrovského. 
Pravděpodobně vinou zábavní pyrotechniky došlo krátce po třetí hodině ranní 
k zahoření kontejnerů na papír, kdy následně od kontejnerů vzplála zahrad-
ní technika umístěná v krytém stání u jídelny základní školy. Na místě úplně 
shořelo celkem pět kontejnerů na tříděný odpad, benzinový zahradní traktor 
a další vybavení v přilehlém kovovém přístřešku. Škoda byla na místě předběž-
ně vyčíslena na 500 000 Kč. 

Díky rychlému zásahu dobrovolných hasičů z Líbeznic a Neratovických pro-
fíků se požár nerozšířil na budovu školy a další přilehlé prostory. Svým rychlým 
zásahem hasiči uchránili majetek nemalé hodnoty. 

Rudolf Sedlák 
foto archiv OP 

MUŽ SI UDĚLAL  
Z LÍBEZNIC ODPADKOVÝ 
KOŠ 
Pracovníci technických služeb obce snad každý týden uklízejí vyhozený směsný 
odpad nebo stavební odpad u kontejnerů pro tříděný odpad. Obecní policie na 
tuto situaci zareagovala umístěním fotopastí na vytipovaná místa. Na základě 
záznamů z fotopastí se podařilo ustanovit muže ze sousední obce, který pra-
videlně přivážel do ohrazení pro kontejnery na tříděný odpad pytle s odpadky. 
Strážníci obecní policie ohodnotili jeho snahu ušetřit pokutou ve výši 5 000 Kč. 

Dále se podařilo také ustanovit muže, který s firemní dodávkou se sídlem 
v obci Jirny vyhodil stavební odpad u kontejnerů pro tříděný odpad. Vzhledem 
k tomu, že provozovatel vozidla nespolupracuje, bude věc postoupena správ-
nímu orgánu k dořešení, kde v případě uznání viny může být uložena pokuta 
až do výše 10 milionů Kč.   

Rudolf Sedlák  
foto archiv OP

SÍLA LÁSKY
Dobový tisk bývá často zdrojem řady zajíma-
vých informací a cenných svědectví o životě na-
šich předků. Jedním z nich je příběh velké lásky, 
jehož děj se týkal i Líbeznic. 

Noviny s názvem Národní politika v roce 1886 na 
přelomu listopadu a prosince věnovaly několik 
obsáhlých článků nešťastné lásce dvou mladých 
lidí, která nakonec skončila jako v pohádce – 
a byla svatba. Připomeňme si článek první:

O osudech 24letého rolnického synka Antonína 
Čížka z Líbeznic a 21leté dceři chalupníkově Ma-
rii Vondráčkové z Voseče přinesli jsme již několik 
obšírných zpráv, kteréž zajímavostí svou utkvěly 
jistě v paměti čtenářstva.

Bohatý selský synek zamiloval se do chudé dě-
večky, toť počátek románu jejich. Rodiče Čížkovi 
nepřáli tomuto poměru, nutili syna, aby si vzal za 
ženu buď dcerku, nebo vdovu s penězi, a když An-
tonín již si nevěděl rady, umluvil se s milenkou, že 
společně zemřou. Vondráčková s tím souhlasila. 
Čížek vystřelil z revolveru dvakráte do jejích prsou, 
pak do svých, žádná rána nebyla však smrtelná. 
V okresní nemocnici na Mělníce, kamž oba raněné 
dopravili, pozdravili se oba. Vondráčková odebrala 
se domů, Čížka však dopravili k trestnímu soudu 
do Prahy. Ani teď ale nechtěli milenci upustit od 
sebe, a třeba byl Čížek ve vazbě, žádali přece oba, 
aby se sňatkem jejich déle se neotálelo. Okolnost, 
že Čížek je evangelíkem a Vondráčková katolič-
kou, protáhla poněkud provedení jejich vroucího 
přání. Ve čtvrtek dopoledne došla trestnímu soudu 
veškerá povolení od konsistoře a evangelického 
pastora k uskutečnění sňatku, o čemž Vondráčko-
vé podána byla telegrafická zpráva, aby hned do 
Prahy přijela.

Národní politika ze dne 27. listopadu 1886 píše 
o svatebním dni, který proběhl 26. listopadu 1886: 

Včera ráno o 9. hodině dostavila se Vondráčko-
vá se svou matkou do trestní budovy a přinesla 
příštímu ženichu svému krásnou košili a na při-
lepšení stravy venkovské pečivo. Leč v žalářnic-
ké kanceláři upozornili opětovně nevěstu, že 
doba sňatků sv. Kateřinou (25. t. m.) již minu-
la. Vondráčková odebrala se z radnice na faru  
sv. Štěpánskou, jejíž první kaplan dp. Baťha 
jest též duchovním v trestnici. Kaplan věděl již, 
oč běží, a poslal hned kostelníka ke konsistoři 
s novou prosbou, aby směl snoubence oddati. 
Konsistoř žádost tuto bez průtahů příznivě vy-
řídila a krátce před 11. hod. vrátil se kostelník 
s radostnou zprávou na faru. V průvodu kaplana 
a matky odebrala se nyní nevěsta znova do no-
voměstské trestnice. Po vyřízení formalií v kan-
celáři vyšetřujícího soudce rady Lipavského došlo 
pak ke sňatku samému v kapli trestnice. 

Na oltáři rozsvítili sluhové šest voskových svící 
a před stupně postavili klekátko. Jinak se vzezření 
kaple nezměnilo. Nejprve přiveden byl ženich, stat-
ný bezvousý mladík, jenž měl na sobě černé kal-
hoty a šedý kabát. Z očí jeho zářilo radostné roze-
chvění. Po chvilce vešla do kaple nevěsta, poněkud 
uplakaná. Oděna byla v hnědé vlněné šaty a kromě 
myrtového věnečku na hlavě neprozrazovalo u ní 
pranic nevěstu. Nevěsta jest velmi hezké děvče. Po 
prvém se kání v kanceláři soudcově přistoupila nyní 
již klidněji k ženichovi a připjala mu na prsa prou-
tek rozmariny, na níž byla mašlička z bílé stužky. 
Pak společně klekli před oltář. Kaple jakož i před-
síň byly obecenstvem přeplněny, kde kdo mohl 
ze soudního personálu, dále žalářníci a osoby, jež 
právě dlely v soudní budově, spěchali do kaple, 
by přítomni byli zvláštnímu sňatku. Důstojný pán 
Baťha oslovil snoubence krátkou řečí, kterou počal 
slovy: „Po smutné a trapné zkoušce přistupujete 
jako snoubenci před oltář Páně, abyste dosáhli cíle 

Blahopřání k sňatku 

svého.“ Po té poučil je o svazku manželském velmi 
důkladně a oddal je. Když jim žehnal, tlouklo právě 
12 hodin. Svědky byli praktikant soudní p. dr. Ou-
ředníček a zapisovatel p. Farský. Z příbuzných byla 
přítomna pouze nevěstina matka. Po skončeném 
obřadu církevním rozloučili se novomanželé před 
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oltářem a Čížka odvedli opětně do cely žalářní. 
Kdož svědkem tohoto sňatku, nikdo neubránil se 
trapnému pocitu. Takto vstupují tito novomanželé 
po tolikerých útrapách do života!

Mladá choť Čížkova odešla s matkou z radnice. 
Odpoledne o 3. hodině však opětně odebrala se 
do kanceláře soudcovy a zde setkala se s manže-
lem svým opětně. Ježto na rychlou cestu do Prahy 
vydala poslední hotové peníze, poukázal jí manžel 
z částky, kteráž v příjímací kanceláři pro něj jest 
uložena, peníze na cestu. K večeru přišla si pro 
ně. Byla již hovornější a veselejší. Na poznámku, 
že z muziky při sňatku na venkově obvykle sejde, 
odpověděla žertem, že o masopustě bude k tanci 
dost času. Čížková bude nyní žíti u svých rodičů 
v Bašti, nedaleko obci Líbeznic.

Dne 11. prosince 1886 se konal soud s Antonínem 
Čížkem, kdy byl obžalován z nedokonané vraždy. 
I o tomto procesu Národní noviny hned následující 
den informovaly:

Pro věrnou lásku. (Před porotou.) Včera o 2. ho-
dině odpolední vynesen byl rozsudek nad Anto-
nínem Čížkem, 24letým ženatým rolníkem, jenž 
obžalován byl pro nedokonanou vraždu na nynější 

Vstup do Novoměstské radnice na Karlově náměstí Vybavení vězeňské cely v 19. století

své choti Marii, tehdejší své milence Vondráčkové. 
Tato byla volána také jakožto svědkyně, ale použila 
práva, jakéž jí zákon udílí jakožto manželce obvi-
něného, a vzdala se svědectví. Celkem byli tedy 
svědci jen dva.

K otázce, je-li obžalovaný vinen zločinem nedo-
konané vraždy, odpověděli porotci 10 hlasy „ne“ 
a dvěma hlasy „ano“. Následkem toho byl Antonín 
Čížek puštěn na svobodu.

Po propuštění Toník odešel za svou ženou do 
Malého Baště, kde se jim po čase narodil 2. října 
1887 syn Václav. 

Takže šťastný to konec krásného líbeznického 
příběhu lásky.

Na základě podkladů regionálního historika 
zpracovala Hana Bílková  

foto archiv -hb-

FOTBAL  
MLÁDEŽE  
V LÍBEZNICÍCH  
V ROCE 2024
Tradiční Fotbalové vánoční setkání, konané těsně 
před nejkrásnějšími svátky roku, zakončilo nabitý 
fotbalový rok našich mládežnických týmů. Jaký byl? 
Historický, náročný, ale také úspěšný a povzbudivý!

Rok historický 

V podzimní sezoně jsme zaznamenali historický 
okamžik, kdy jsme do soutěží přihlásili pět týmů 
mládeže. Díky snaze trenérského týmu přípravek 
jsme tak mohli přihlásit do soutěží a dát šanci 
zahrát si hned dvěma týmům našich malých fot-
balistů. Pro nejmenší kluky to byly první zkušenosti 
s fotbalovými zápasy. Jejich starší spoluhráči se roz-
hodně neztratili a odehráli několik krásných zápa-
sů. Často v takovém nasazení a emocích, za které 
by se nemuseli stydět ani dospělí fotbalisté.

Rozšíření počtu týmů nám umožnilo o katego-
rie výše posunout i další týmy. Mladší žáci tak nově 
začali hrát soutěž 8+1, kde potvrdili svoji herní 
kvalitu a vyspělost. Úctyhodná je především šňůra 
neporazitelnosti v domácích zápasech. 

Také tým starších žáků začal novou soutěž, ten-
tokrát 10+1. I přes počáteční velké komplikace se 
složením týmu způsobené absencí několika hráčů 
dokázali kluci ve druhé polovině soutěže odehrát 
skvělé zápasy a na konci podzimní části náročné 
soutěže se nakonec umístili uprostřed tabulky s na-
dějnými vyhlídkami do jarní části soutěže.

Poprvé v historii jsme do soutěže přihlásili také 
tým dorostu, a to díky propojení této kategorie 
se spřáteleným týmem Veltěže. Velice těžký pře-
chod do téměř dospělého fotbalu, kdy tuto soutěž 
mohou hrát až ročníky 2006, kluci fotbalově zvlád-
li. Výsledkově to bylo složitější, ale nakonec jsme 
se v posledním zápase i zde dočkali výhry. Více než 
radost z výsledků jsme si tady užili především sku-
tečnost, jak se klukům podařilo vytvořit jeden tým 
s hráči z Veltěže, do té doby téměř neznámými. 

Rok náročný 

Všichni si uvědomujeme, že mužstva v obci v blíz-
kosti Prahy to nemají jednoduché. Nejen my, ale 

také naši soupeři z okolí tak pravidelně přicházejí 
o své nejlepší hráče, kteří jsou „na radaru“ týmů  
z hlavního města. Takový výkonnostní posun nás 
samozřejmě těší a přejeme klukům mnoho úspě- 
chů v další fotbalové kariéře.

Zároveň se však i náš klub dostává do situace, 
kdy je počet hráčů na hraně možnosti odehrání 
některých zápasů soutěží. Tato situace se projevila 
především v týmu starších žáků. V několika těžkých 
chvílích se složením týmu pomohli mužstvo doplnit 
kamarádi z týmu mladších žáků a je skvělé, že tato 
kooperace vzájemně fungovala v průběhu celé 
soutěže. Bohužel je ale nutné přiznat, že souboje 
se staršími soupeři, mnohdy až se třemi roky roz-
dílu, nebyly vždy jednoduché. Z tohoto důvodu se 
budeme i v tomto roce snažit oslovovat nové fot-
balisty z okolí ve snaze o doplnění týmů především 
ve starších kategoriích.

Rok úspěšný 

V roce 2024 se nám podařilo nadále rozvíjet pově-
domí našeho klubu a úspěšně reprezentovat naši 
obec.

Kromě zmíněných úspěchů v soutěžích jsme 
byli úspěšní také při jednorázových akcích. Tým 
starší přípravky se stal vítězem populárního „Šmíca 
Cupu“ pořádaného pod záštitou bývalého repre-
zentanta Vladimíra Šmicra. Kombinovaný tým 
žáků pak vyhrál regionální kolo „Kába Cupu“ a vý-
borně reprezentoval i v krajském finále. V průběhu 
tohoto turnaje jsme také podpořili charitativní akci 
na pomoc nemocné holčičce.

Mnoho našich svěřenců reprezentovalo líbez-
nickou školu ve známém McDonald’s Cupu.

Všichni, kdo se fotbalu v Líbeznicích věnuje- 
me, pak máme radost především z toho, že máme 

několikrát týdně plné hřiště malých fotbalistů. Po-
těšilo nás, že se opět podařilo uskutečnit turnaje 
v hale, společně se potkat při tradiční „Dokopné“ 
a znovu zorganizovat Letní fotbalový kemp za 
účasti návštěvy prvoligových fotbalistů.

Rok povzbudivý 

Navýšení počtu týmů nás povzbudilo v další práci 
a v úsilí dát šanci nejen místním dětem věnovat se 
fotbalu.

Jsme velice rádi, že se počet našich malých fot-
balistů celkově stále navyšuje a zvětšuje se nám 
šance vzájemně propojovat jednotlivé kategorie. 
Díky „udržení hráčů“ v dorostu tak máme prostor 
do budoucna stavět na spolupráci s dospělým fot-
balem. Zároveň máme radost i z pozitivní zkuše-
nosti propojení s týmem Veltěže.

Důležitým faktorem úspěchu je i soběstačnost 
v možnostech dopřát našim fotbalistům nejen 
materiální vybavení v podobě klubového oblečení, 
ale také v tréninkových pomůckách. Díky podpoře 
a pomoci Obce Líbeznice zároveň nabízíme nad-
standardní zázemí, které často oceňují i naši sou-
peři z jiných týmů.

Všem našim fotbalistům děkujeme za maximál-
ní snahu nejen v zápasech, ale i trénincích. Rodi-
čům a našim fanouškům pak za skvělou podporu 
v průběhu všech našich zápasů. Vám všem přejeme 
v roce 2025 mnoho zdraví, nejen fotbalové úspěchy 
a radosti. Zároveň budeme moc rádi, pokud nás 
v tomto roce přijdete opět podpořit během našich 
domácích zápasů.

Martin Kadečka
Trenérský tým 1.FC Líbeznice

foto archiv 1.FC
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ROK 2024 V ATLETICE  
LÍBEZNICE
Každý rok se snažíme pro naše atlety vymyslet něco nového, zajíma-
vého. V roce 2024 to byly mimo jiné nové tréninkové časy pro Atletiku 
pro radost, specializované tréninky skoku do dálky a také jsme naše 
řady rozšířili o nové trenéry. Vybraní atleti mohli absolvovat speciální 
technické soustředění v Nymburce a podařilo se nám získat dotaci od 
Středočeského kraje, díky které jsme mohli podzimní halové třídenní 
soustředění na Strahově nabídnout našim atletům zdarma. 

Aktuálně zajišťujeme naši činnost celkem jednadvaceti trenéry. Kromě hlav-
ního trenéra, který se trénování atletiky věnuje profesionálně, mají všichni 
ostatní aktivity spojené s atletikou jako volnočasovou činnost, ke svému hlav-
nímu zaměstnání, podnikání nebo studiu. Máme mezi sebou trenéry s licencí 
3. atletické třídy, certifikacemi trenéra žactva, certifikacemi trenéra atletických 
přípravek. Také máme několik atletických rozhodčí 3. stupně a jednoho tech-
nického delegáta. V roce 2024 naši trenéři odtrénovali průměrně 250 hodin 
měsíčně. K tomu je ještě potřeba připočíst hodiny na závodech, soustředěních 
a dalších akcích. Trenéři, veliké díky!

Naše tréninkové dny a hodiny

 Pondělí Úterý Středa Čtvrtek Pátek

Mini  
přípravky 

15.15–16.15  15.15–16.15   

Přípravka 
závodní

15.30–17.00  15.30–17.00  
závodní 
trénink

Přípravky 
I–IV

16.30–18.00  16.30–18.00   

Mladší 
žactvo

17.00–18.30  17.00–18.30
technický 
trénink

závodní 
trénink

Starší  
žactvo

17.30–19.00  17.30–19.00
technický 
trénink

závodní 
trénink

Dorost,  
junioři, M/Ž

18.00–19.30  18.00–19.30
technický 
trénink

závodní 
trénink

Atletika  
pro radost

 17.00–18.30  17.00–18.30  

Skupiny, které v současné době máme, jsou maximální možnou variantou, kte-
rou můžeme dětem nabídnout. A to jak vzhledem k již hraniční kapacitě času 
trenérů, tak ke kapacitě tréninkového prostoru na Duhovce. Ač velmi neradi, 
musíme někdy odmítat děti, které by se k nám rády přidaly. 

Naše členská základna je stabilní a pohybuje se mezi 310 a 320 atlety ve 
věku od šesti do 20 let.

Nejvíce atletů je z Líbeznic, Baště, Prahy a Hovorčovic.

A jak to vypadá se zastoupením jednotlivých ročníků?

Nejvíce zastoupeny jsou přípravky – ročníky 2016, 2015 a 2014, ale také žac-
tvo z ročníků 2012. Nejméně zastoupeny jsou tradičně nejstarší kategorie.

Co se u nás vlastně děje celý rok?

Abychom mohli své atlety kvalitně připravit na halovou sezonu, pronajímáme 
si během zimního období hodiny v hale na Strahově a rozšířili jsme své 
soustředění také o halovou variantu.

Během roku pořádáme pět atletických soustředění – jarní, jarní speciální 
technické, letní, podzimní a podzimní halové. Jarní a podzimní soustředění 
zahrnuje vždy pět dní venkovní dvoufázové přípravy s každodenními vstupy do 
sauny a bazénu. Jarní technické soustředění je čtyřdenní specializované ško-
lení pro vybrané atlety, kteří se připravují na důležité závody a očekává se od 
nich dobré umístění. Letní soustředění je rozdělené do dvou týdnů – vždy šest 
nocí, jeden týden je určen pro přípravky a část mladšího žactva a druhý týden 
pro druhou část mladšího žactva a starší ročníky. Podzimní halové soustředění 
se koná v hale na Strahově v listopadu, je třídenní a jde o dvoufázový trénink 
v hale s využitím sauny a bazénu v Neratovicích. 

Sportovní centra mládeže (SCM) podporují atlety kategorií dorostu 
a výše. Pro zařazení do SCM musí atlet splnit výkonnostní limity vypsané Čes-
kým atletickým svazem. Jsme velmi hrdí, že již v roce 2024 jsme měli v SCM 
zařazeny dvě atletky a pro rok 2025 jsou to již tři atletky a jeden atlet. 

Atletická sezona je rozdělena do dvou částí – na halovou sezonu a na se-
zonu venkovní neboli na dráze. Během halové sezony se konají závody jed-
notlivců, od individuálních závodů přes krajské přebory a mistrovství republiky. 
Venkovní sezona zahrnuje všechny závody jednotlivců stejně jako halová, ale 
také krajské přebory družstev a víceboje.

Pro venkovní sezonu je možné domluvit pro některé atlety hostování pro 
závody. Je to proto, že v dané kategorii nemáme tolik členů, abychom sestavili 

LÍBEZNICKÉ SPOLKY
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kvalitní družstvo. Hostování může být „obousměrné“, tj. v některých katego-
riích hostujeme my a v některých kategoriích někdo u nás. V současné době 
úzce spolupracujeme s oddílem Atletiky Stará Boleslav. 

Naši atleti se také účastní dalších závodů, ať už s trenérskou účastí, či nikoli. 
Jedná se například o závody Čokoládové tretry, která po krajských kolech vr-
cholí v rámci semifinále v Ostravě a finále jako součásti mezinárodního závodu 
Zlatá tretra v Ostravě. Dále závody v hale v Jablonci nad Nisou, Benešově, 
Ostravě, Táboře, na dráze v Lovosicích, v Atletice Stará Boleslav, Atletice Čelá-
kovice, Atletice Český Brod, TJ Sokol Mělník, ASK Dipoli, Atletice Rudná atd.

V průběhu roku organizujeme několik závodů, některé z nich jsou veřejné, 
některé pouze oddílové.

Duhové atletické závody se standardně konají v dubnu. Jde o celodenní 
akci, kde se potkají dětští závodníci z blízkého i dalekého okolí a rodiče mají 
možnost poznat své sousedy, ale i nové tváře a podpořit tak vzájemné vztahy. 

Podzimní běh na Duhovce je typem přespolního běhu jak pro dětské zá-
vodníky, tak pro dospělé. Ze začátku byli dospělí závodníci pouze z řad rodičů 
dětí, které závodily. Nyní se závodů již účastní i „nerodičovští“ zástupci do-
spělých kategorií, což nám dělá velkou radost. Trasy mají obvykle délku mezi  
250 a 1 500 metry. Nově jsme letos využili pro měření výkonů čipovou časomíru.

Dále se konají uzavřené oddílové závody, kde si děti mohou poměřit 
výkony ve svých kategoriích a také sledovat svůj postupný vývoj. Tyto závody 
probíhají v rámci běžných tréninkových časů.

Společně s ASK Dipoli, Sokolem Roztoky, Atletikou Stará Boleslav a Atleti-
kou Žebrák již třetím rokem spolupořádáme první lednovou sobotu Novoroč-
ní halové závody pro žactvo, dorost a juniory v hale na Strahově.

V roce 2024 se uskutečnil 3. ročník Magorova běhu v Měšicích, který 
spolupořádáme s obcí Měšice v jejich nádherném zámeckém parku. Je určen 
pro děti od tří let, trasy jsou od 60 metrů pro nejmladší po 600 metrů pro 
nejstarší. Další částí je 1,5 kilometru dlouhý Kancelářský běh určený dětem 
i dospělým. A poslední je klasická „pětka“ pro dospělé závodníky, jejíž trasa 
vede okolím Měšic kolem rybníků a končí v areálu zámeckého parku.

Jarní a podzimní závody ve Staré Boleslavi jsou projektem, který pro 
mini přípravky a přípravky vymyslela hlavní trenérka přípravek z Atletiky Stará 
Boleslav. Ve spolupráci s námi a částečně i Atletikou Neratovice se snažíme 
nastavit tradici květnových a zářijových dopoledních závodů těchto malých 
holek a kluků, kteří se s atletickými závody teprve seznamují.  

Některé naše další projekty

Atletika pro celou rodinu – jedná se o speciální projekt Českého atletického 
svazu, ve kterém jsme již od roku 2020 a moc nás to baví. Cílem projektu je 
zvýšit pohybovou gramotnost u dětí, ale i u rodičů. Během roku se pro přihlá-
šené rodiny uskuteční tři společné tréninky, které jsou zakončeny závody, kde 
si síly poměří jak jednotlivé rodinné týmy, tak děti se svými rodiči.

Dobrovolné prázdninové tréninky – v létě je pravidlem, že trenéři vyhlašují 
podvečerní dobrovolné tréninky. Zaměřují se na obratnost a všeobecnou spor-
tovní průpravu, takže jsou vítáni nejen naši atleti, ale i jiní sportovní nadšenci. 
Konají se také tréninky starších kategorií, které vyhlašuje přímo hlavní trenér.

Vánoční a mikulášské tréninky – krásným doplněním jsou také speciální 
mikulášské nebo vánoční tréninky, kdy trenéři mírně namaskovaní jako čerti 
nebo andělé absolvují s mini přípravkou a přípravkou tréninky plné netradič-
ních závodních disciplín, na závěr odměněných sladkou dobrůtkou.

Slavnostní atletický večer – v roce 2024 se uskutečnil již 3. ročník. Jde 
o setkání atletů mladšího žactva a starších se svými trenéry, rodiči, příbuznými 
a kamarády ve svátečním duchu, s oceněním nejen těch nejlepších, ale všech 
atletů, večer spojený s povídáním, promítáním fotek, milými slovy, poděková-
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ním trenérům i rodičům, rautem i tanečkem. Jsme velmi rádi, že jsme na na-
šem večeru mohli přivítat také starostu Líbeznic Jana Havlíčka a místostarostu 
Líbeznic Michala Doubravu.

Naše výsledky v roce 2024

O svých výsledcích na stránkách Líbeznického zpravodaje pravidelně informu-
jeme, a tak zde připomeneme jen několik z nich:

-  Zlaté štafety 4x 200 m na Krajských přeborech žactva a mladšího žactva 
v hale.

-  Pravidelné nominace našich atletů na Mistrovství České republiky v hale i na 
dráze ve všech mládežnických kategoriích.

-  Titul Mistryň České republiky žákyň ve štafetě 4x 200 m v hale.

-  Letní olympiáda dětí a mládeže – na LODM se kvalifikuje šest mladších žáků, 
šest mladších žákyň, devět starších žáků a devět starších žákyň za celý Stře-
dočeský kraj (tedy pouze 30 atletů) – z našeho oddílu se zúčastnili celkem 
čtyři atleti. 

-  Finále Krajských přeborů družstev dorostu – 1. místo pro dorostenky a postup 
na Mistrovství Čech, na Mistrovství Čech družstev dorostenek a dorostenců 
skupiny B bronzová příčka a postup na Mistrovství České republiky. Poprvé 
v historii našeho oddílu se družstvo dorostenek dostalo na Mistrovství České 
republiky, mezi devět nejlepších republikových týmů. Naše dorostenky si od-
vezly krásné 8. místo v republice a velikou zkušenost z takovýchto závodů.

-  Finále Krajských přeborů družstev přípravek – po dvou letech opět bereme 
1. místo v kraji.

-  Mistrovství Čech skupiny B družstev staršího – naše tři žákyně hostovaly za 
Atletiku Starou Boleslav, postup na Mistrovství České republiky. 

Jak vidíte, opravdu se během roku nenudíme. V roce 2025 nás opět čeká 
několik novinek, ale hlavně mnoho krásných zážitků a také práce. Těšíme 
se moc. 

Přejeme všem krásný rok 2025 plný radosti, štěstí a pohody!

Atletika Líbeznice 
foto archiv Atletiky Líbeznice Trenéři atletiky

ZPRÁVA O ČINNOSTI VLASTENECKO-DOBROČINNÉ 
OBCE BARÁČNÍKŮ LÍBEZNICE
Sál plný hostů v krojích a svérázech, tak vypadalo slavnostní Valné volební se-
zení Obce baráčníků Líbeznice, které se konalo dne 17. února 2024. Baráčníci 
dostáli i všem povinnostem spojeným s volbami nového konšelstva. Večer se 
konala masopustní zábava.

V květnu a říjnu se baráčníci jako každý rok zúčastnili spolu se zástupci 
obce a skauty položení květin k Pomníku padlým na Mírovém náměstí.

Baráčníci Líbeznice se také zúčastnili oslav 150 let vzniku baráčníků na 
Žofíně. Velkou pozornost vzbudily hlavně pestré lidové kroje a historické pra-
pory, které baráčníci nesli v průvodu. 

Dne 22. června 2024 se uskutečnil výlet na krásný hrad Český Šternberk 
a zámek ve Zruči nad Sázavou. Měsíc říjen byl bohatý na akce, kterých se 
baráčníci účastnili, například Podzimní baráčnická zábava se konala ve Žlu-

té kartě 19. října 2024. Dále byli baráčníci účastni Na slavnostním večeru 
u příležitosti vzniku samostatné Československé republiky, který se uskutečnil 
28. října 2024 v hale Na Chrupavce. V rámci slavnostního večera zazněl cyklus 
symfonických básní Má vlast od Bedřicha Smetany v podání symfonického 
orchestru Musica Florea.  

Dne 30. listopadu 2024 se uskutečnil nezapomenutelný výlet pod taktov-
kou baráčníků do Domu světel v Karlových Varech.

Baráčníci se scházejí jednou do měsíce a v současné době mají 37 sousedů 
a tetiček (členů). Nezapomínají ani na postižené povodněmi, kterým věnovali 
částku 4 000 Kč.

Baráčníci
foto archiv baráčníci
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OHLÉDNUTÍ  
ZA UPLYNULÝM ROKEM  
VE STOLNÍM TENISU
Rád bych vás informoval o současném dění v oddíle stolního tenisu. V loňské 
sezoně (2023/2024) se dařilo jak A mužstvu, jemuž byla nabídnuta účast 
v krajské soutěži (bohužel odřeklo), tak B mužstvu, které postoupilo do 
nejvyšší okresní soutěže. Po úspěšně sehrané kvalifikaci postoupilo i céčko do 
okresního přeboru 2. třídy. 

Nyní po odehrané polovině soutěže se první mužstvo usadilo na špici 
a postoupivší béčko bojuje o udržení. Velmi pozitivně lze hodnotit velký 
výkonnostní vzestup čtvrtého družstva, za které hrají převážně nadějní žáci, 
a tak jsou příslibem do budoucna.

Oddíl stolního tenisu tvoří 22 dospělých, pět registrovaných a dalších  
10 neregistrovaných žáků, kteří pravidelně trénují pod vedením starších 
hráčů v chatě v Areálu zdraví.

Průběžné výsledky dlouhodobých soutěží k 31. prosinci 2024

BASKETBALL LÍBEZNICE
V roce 2024 vznikl v naší obci nový basketbalový spolek s cílem přiblížit 
tento sport dětem ve věku 6–15 let. 

Nábor, který proběhl 23. března 2024, předčil všechna očekávání a v tuto chvíli 
má spolek přes 100 nadšenců. Tréninky jsou zaměřeny na základy basketbalu, 
rozvoj pohybových dovedností dětí, ale do tréninků zapojujeme i hry, které 
rozvíjejí radost ze sportu. 

V létě 2024 spolek pořádal sportovní příměstský tábor. Děti zde měly mož-
nost si během týdne vyzkoušet mnoho tradičních i netradičních sportů. Tábor 
se pro pozitivní odezvu bude konat i v příštím roce. 

Během krátké doby našeho působení se nám podařilo vytvořit komunitu 
dětí, které jsou nadšené z pohybu. Těšíme se na další rok plný tréninků a ra-
dosti z pohybu. 

Aleš Jiráň, Viktorie Němcová
Basket Líbeznice, z. s. 

foto archiv -aj-

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

Okresní přebor 1. třídy

Družstvo PU V R P K Skóre Body

1. TTC Brandýs n. L. D 11 11 0 0 0 137:61 33

2. AERO Odolena Voda B 12 9 1 2 0 132:84 28

3. Spolek sportu Líbeznice A 12 9 1 2 0 131:85 28

4. SKST Úvaly B 11 7 1 3 0 124:74 22

5. TTC Říčany D 12 6 2 4 0 133:65 20

6. TTC Přezletice B 11 7 0 5 0 109:89 19

7. Sokol Velké Popovice B 11 5 1 5 0 112:86 16

8. AERO Odolena Voda C 12 5 0 7 0 104:112 15

9. TTC Říčany E 12 3 1 8 0 83:133 10 

10. TJ Mnichovice A 11 2 0 9 0 69:129 6

11. Spartak Čelákovice C 11 1 0 10  0 64:134 3 

12. Spolek sportu Líbeznice B 12 1 0 11  0 67:149 3

Okresní přebor 3. třídy

Družstvo PU V R P K Skóre Body

1. Sokol Zvánovice 11 9 2 0 0 140:58 29

2. TTC Přezletice C 11 9 1 1 0 134:64 28

3. SK Zlonín 11 8 0 3 0 116:82 24

4. Sokol Nehvizdy B 11 7 1 3 0 134:64 22

5. Spolek sportu Líbeznice D (žáci) 11 6 0 5 0 91:107 18

6. Aero Odolena Voda D 11 5 2 4 0 111:87 17

7. TTC Říčany G 11 4 1 6 0 86:112 13

8. SKST Úvaly E 11 4 0 7 0 89:109 12

9. Sokol Mratín B 11 4 0 7 0 98:100 12

10. Jizera Káraný 11 3 1 7 0 64:134 10

11. TJ Mnichovice C 11 3 0 8 0 76:122 9

12. Sokol Velké Popovice D 11 0 0 11 0 49:149 0

Okresní přebor 2. třídy

Družstvo PU V R P K Skóre Body

1. Slavoj Veleň 12 11 0 1 0 172:44 33

2. Sokol Mratín A 11 9 0 2 0 119:79 27

3. Spartak Čelákovice D 11 8 0 3 0 99:99 24

4. Sokol Velké Popovice C 12 7 1 4 0 118:98 22

5. SKST Úvaly D 12 7 1 4 0 125:91 22

6. Sokol Nehvizdy A 11 5 3 3 0 108:90 18

7. TTC Brandýs n. L. E 11 5 1 5 0 97:101 16

8. ASK Stará Boleslav 11 4 1 6 0 93:105 13

9. Spolek sportu Líbeznice C 11 3 0 8 0 84:114 9

10. TJ Mnichovice B 11 3 0 8 0 68:130 9

11. TTC Říčany F 11 1 2 8 0 72:126 5

12. SKST Úvaly C 12 0 1 11 0 69:147 1

Odkaz a kontakty: https://stis.ping-pong.cz/oblast/svaz-420209/rocnik-2024/

V roce 2024 jsme v líbeznické sportovní hale uspořádali okresní kolo 
bodovacího turnaje žáků. Ve svých kategoriích se umístil Jonáš Dinga na 
3. místě a Adam Krejčí byl druhý. Následně letos 23. února uspořádáme 
další kolo tohoto turnaje a doufám, že bude také úspěšné pro naše barvy. 
Našim nadějím se pravidelně věnuje jednou za 14 dní kvalifikovaný ligový 
trenér. 

Pro neregistrovanou mládež jsme připravili jarní i předvánoční tur- 
naj, vánoční turnaj byl určen i pro dospělé. Tyto soutěže každoročně opa- 
kujeme.

Díky stálé systematické práci věřím v dobré výsledky a další kvalitní 
pokračování stolního tenisu v naší obci.

Za oddíl stolního tenisu 
Honza Srbek 

foto archiv oddílu stolního tenisu
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ROK 2024 VE 
VOLEJBALOVÉM 
KLUBU LÍBEZNICE
S hodnocením uplynulého roku jsem trochu 
v rozpacích, protože v létě to vypadalo, že se 
po sedmi letech budeme muset rozloučit z dů-
vodu nízkého počtu dětí, ale to se nám podaři-
lo na poslední chvíli vyřešit. Na druhou stranu 
mám obrovskou radost z toho, že u mladých 
volejbalistů dochází k velkému pokroku a ně-
kteří, kteří před dvěma lety neuměli chytit 
míč, už dnes hrají skoro normální volejbal.

Vše má přímou souvislost s docházkou jednotli-
vých hráčů na tréninky a především potom s je-
jich účastí na turnajích barevného minivolejbalu 
(BMV).

Po celý rok jsme byli součástí seriálu pražských 
turnajů BMV, kde se mnoho našich hráčů pravi-
delně ve velké konkurenci dostávalo na přední 
a mnohdy i medailové pozice. Navíc se jednou roč-
ně účastníme i turnajů v Církvicích nebo Radotíně.

Červnový dvoudenní venkovní turnaj, který po- 
řádá Pražský volejbalový svaz, je potom vždy za 
odměnu oslavou celého minivolejbalu, protože tur- 
naj je určen pro všechny týmy v ČR a má senzační 
atmosféru.

Turnaje rodičů a dětí

Zhruba třikrát za sezonu pořádáme pro členy klubu 
a jejich rodinné příslušníky turnaj a konkrétně na 
turnaji v říjnu to byla neskutečná zábava především 

ZAHRÁDKÁŘI 
MAJÍ ZA SEBOU 
DALŠÍ VYDAŘENÝ 
ROK
Spolek Zahrádkáři Líbeznice v uplynulém roce 
2024 nelenil, jeho členové mají za sebou mnoho 
akcí, které pořádali pro sebe i komunitu. Rok 
Zahrádkářů začal již tradičně výroční schůzí spolku, 
která se nesla v duchu voleb funkcionářů a byla 
zakončena vydařenou zábavou v podání DJ Happy-
ho. O necelý týden později stihli uspořádat zájezd 
za nákupy do polského městečka Kudowa-Zdrój 
pro zájemce z širší veřejnosti.

Malým svátkem je v Líbeznicích nejen pro Za-
hrádkáře, ale i další sdružení Spolkový benefiční 
ples, který se již třetím rokem konal na začátku 
měsíce května. Jako doposud každý rok se v rám-
ci bohaté tomboly vybralo více peněz než v roce 
předchozím, tentokrát úžasných 62 680 korun na 
podporu dobročinné organizace MDA Ride. Kromě 
benefice byl ale spolkový ples večerem hudby, tan-
ce a nespoutané zábavy. 

V měsíci červnu se Zahrádkáři, opět již tradič-
ně, účastnili Dětského dne, kde měli svá stanoviště 
v rámci her pro děti. Tento měsíc uspořádali také 
zájezd do Kerska, trefně nazvaný „Po stopách Bo-
humila Hrabala“, v jehož rámci zájemci navštívili 
například Pivovar Nymburk nebo pramen sv. Josefa 
a poobědvali buď v Hájence, kde podávají kančí se 
šípkovou omáčkou, nebo v Restauraci U Pramene, 
která je zároveň klubovnou kerských zahrádkářů.

Září bylo zakončením letního období – Zahrád-
káři vyhodnocovali soutěž vyhlášenou na červe-
nec a srpen. Ve fotosoutěži o nejkrásnější truhlík, 
předzahrádku či záhon se sešlo 41 soutěžních pří- 

pro mne jakožto pořadatele. Ten pocit, kdy můžete 
rodičům zadávat na hřišti úkoly a oni je musí plnit, 
protože je sledují a hrají s nimi jejich vlastní děti, je 
k nezaplacení.

Třetí ročník turnaje  
Líbeznická CHRUPAVKA

Dne 1. prosince jsme opět pořádali turnaj Líbe-
znická CHRUPAVKA – už se dá mluvit o tradici, 
protože se jednalo o 3. ročník. Tentokrát jsme trhli 
rekord v počtu účastníků, když se ve třech katego-
riích účastnilo celkem 59 týmů. Pozvány byly týmy 
z devíti spřátelených klubů a to už je slušná porce 
(LVI Praha, Kralupy nad Vltavou, Neratovice, Měl-
ník, PODĚSport, Čakovice, Církvice, Dobřichovice, 
Radotín).

Problémy – volejbal moc netáhne

Pro další fungování klubu je ale nyní nezbytně nut-
né najít další mladé naděje (především dívky), které 
by chtěly být součástí volejbalu v Líbeznicích. Mini-
volejbalem se snažíme udržet děti u našeho spor-
tu, to se ale poslední dobou bohužel nedaří, jelikož 
z různých důvodů více dětí ubývá než naopak.

Věřím, že v roce 2025 se vše obrátí k lepšímu.
Naší vizí je pracovat s nejmenšími dětmi a při-

bližně v 10 letech je vypustit do větších klubů, jako 
jsou SK Kometa Praha, TJ Neratovice nebo SK Pro-
sek. Například po loňské sezoně do těchto klubů 
odešlo celkem šest našich odchovanců, kteří tak ve 
volejbalu úspěšně pokračují.

Tomáš Holý
VK Líbeznice, z. s., foto archiv VK Líbeznice

spěvků a výherci byli odměněni hodnotnými po-
ukazy do Zahradnictví Líbeznice. Nedlouho po 
vyhlášení soutěže se konalo Líbeznické posvícení, 
během nějž Zahrádkáři vybírali vstupné a tentokrát 
si připravili také vlastní stánek s masem, gulášem 
a osvěžujícími nápoji.

Protože bez hudby a tance to dlouho nejde, 
v říjnu uspořádali taneční zábavu v nových prosto-
rách kavárny MéLíbeKafe. Hudba, tanec i tombola 
přilákaly mnoho návštěvníků, až kavárna praskala 
ve švech. Oblíbený výlet do Polska za nákupy se 
pro velký zájem Zahrádkáři rozhodli v říjnu zopako-
vat. V tomto měsíci spoluorganizovali také 40. a již 
poslední Vejšlap povodím Mratínského potoka. 

Část listopadu je strašidelná, nejinak tomu bylo 
i v Líbeznicích, kdy Zahrádkáři uspořádali soutěž 
o nejkrásnější halloweenskou dýni, masku a výzdo- 
bu, která na Facebooku a Instagramu probíhala od  

15. do 30. listopadu. Ve třech kategoriích se utkalo 
15 soutěžních snímků.

Prosinec, čas adventní, Zahrádkáři oslavili uspo-
řádáním hromadného zájezdu na adventní trhy 
v německé Žitavě. Svůj kalendář pro rok 2024 za-
končili na Štědrý den tradičním punčem s prskav-
kami na náměstí. Pro tuto příležitost nechali vyrobit 
speciální hrnečky s potiskem panoramatu líbeznic-
kého kostela sv. Martina, vánočního stromu a mě-
síce, ve kterých punč i nealkoholický nápoj pro děti 
podávali.

Již od Nového roku se líbezničtí Zahrádkáři těší 
na úspěšný další rok plný akcí. Šťastný a úspěšný jej 
přejí také vám, čtenářům.

Jakub Šťastný 
foto archiv Zahrádkáři
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SKAUTSKÝ  
ROK 2024  
V LÍBEZNICÍCH
Středisko Willi Líbeznice zahájilo rokem 2024 ces-
tu za svou další stovkou. Jsme moc rádi, že mů-
žeme principy skautingu rozšiřovat mezi nováčky, 
kterých každý rok napříč věkem přibývá. Mohou 
se tak učit skautským dovednostem, ale hlavně 
zachovávat myšlenku R. B. Powella: „Pokusme se 
zanechat tento svět o trochu lepším, než jaký byl, 
když jsme na něj přišli.“ Středisko momentálně 
čítá přes 250 členů z devíti oddílů (s dalšími dru-
žinami) – od nejmenších benjamínků přes světlu-
šky, žabičky, vlčata, skauty, skautky až po rovery. 
Oddíly se každotýdně scházejí, přes rok vyrážejí 
na samostatné či koedukované výpravy, pořádají 
akce, letní tábory, výlety a užívají si v přírodě.

Rok 2024 ale zůstane v srdcích našich skautů 
zapsaný s velkou bolestí. Náhle nás opustil náš stře-
diskový vedoucí, přítel, aktivní člen a jedna z ikon 
našich řad, bratr Petr Figalla – Chřástal. Skaut 
s velkým „S“, kterému pod rukama prošla celá 
řada kluků a holek. Mnozí z nich jsou v současné 
době motorem střediska, vedou oddíly, podílejí 
se na chodu střediska, organizují akce a vedou 
skautský život. I díky jeho práci a přítomnosti mají 
nezapomenutelné zážitky a inspiraci na celý život. 
Zapsal se do našich srdcí navždy, nikdy na něj ne-
zapomeneme. Čest jeho památce. 

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

Zahájení závodu vlčat a světlušek v duchu Pána prstenů foto Boris Turek

Podzimní tábor, rybaření po skautsku foto Boris Turek

Pomoc od Fénixu na farmě v Ploužnici na roverském táboře 
 foto Tomáš Vrabec

Vlčí důl Zlonín a Surikaty, zimní výprava do Jizerských hor  foto Jáchym Blažej

Bratr Chřástal, pamětní týpí na závodu vlčat a světlušek v Měšicích  
 foto Boris Turek

Ale i přes tuto nečekanou a nepříjemnou sku-
tečnost se fungování střediska nepozastavilo. 
Chřástal nám předal mimo jiné i radost ze skautské-
ho života, a tak – možná o to více – jsme se snažili 
naplnit skautský rok výpravami, schůzkami a akce-
mi. V lednu se některým světluškám zavařily hlavič-
ky při luštění rébusů a hledání strašidel na Starém 
Městě – pro některé oddíly již tradiční – Praha plná 
strašidel. Dobrodružství si užili i kluci z Vlčího dolu 

Zlonín a ze Surikat na výpravě do Jizerských hor. 
Přespávali v malé dřevěné chatě „Muštelka“, topili 
v malých kamnech, čerpali vodu přímo z pramene 
a na programu bylo dosáhnout druhého nejvyšší-
ho bodu Jizerských hor, jímž je vrchol hory Jize-
ra. Promočení a utahaní po 27 kilometrů dlouhé 
trase povečeřeli poctivou bramboračku, utužili svá 
přátelství a v neděli se ve zdraví vrátili spokojení 
a plní nových zážitků. V březnu proběhl pátý ročník 
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skautského plesu, tentokrát v námořnickém du-
chu. Oddíl vodních skautů 5. Oceán z Hovorčovic 
si jistě přišel na své a všichni si užili mnoho zábavy. 
Nechyběli piráti, námořníci ani mořská panna či 
potápěč. 

Kachny a Vlaštovky přivítaly v dubnu jaro ve 
Stráži pod Ralskem na společné výpravě. K jaru pa-
tří i jarní úklid, a tak během akce Ukliďme Česko 
pomohli vyčistit přírodu dobrovolníci z řad našich 
skautských bratrů a sester, ale také rodiče a přátelé 
skautingu. Výprav bylo po celý rok mnoho, ať už 
samostatně po oddílech, či společně. Amazonky 
Vlčí důl a Surikaty spojily své síly v Táboře na jarní 
výpravě, kde mohly nahlédnout do táborové hry, 
která je v létě bude čekat. Vlaštovky se zalétly po-
dívat na komunitní zahradu Pastvina, kde si mohly 
prohlédnout rozdíly v plemenech skotu, pohladily 
si majestátného černého kohouta a celý den zavr-
šily přespávačkou v klubovně.

Na Závod vlčat a světlušek (ZVaS) se družiny při-
pravovaly již od minulého roku. Ostatně letos se 
na ZVaS připravovalo i celé středisko. A proč? Wi-
lli Líbeznice bylo letošním pořadatelem krajského 
chlapeckého kola Závodu vlčat a světlušek. Veškeré 
úsilí, čas a práce se promítly do vydařeného výsled-
ku. Vlčata prožila tematický den v říši J. R. R. Tolkie-
na, kde využila své nabyté znalosti přírody, zdravo-
vědy, historie, ovládání krizových situací a týmové 
spolupráce. Velký dík patří celému organizačnímu 
týmu, ale také všem, kdo přiložili ruku k dílu buď 
na místě, či se podíleli na přípravách.

SKAUTSKÉ AKCE

Po pěti letech se konečně mohla uskutečnit akce 
ObRok – největší celostátní skautská akce pro rove-
ry a rangers ve věku od 15 do 24 let. Jak už název 
napoví, akce se za běžných podmínek koná jednou 
za dva roky – tedy ob jeden rok. Kvůli pandemii 
a organizačním záležitostem byla bohužel 2x od-
ložena, ale letos se uskutečnila s o to větší pará-
dou. Nikomu nakonec nevadilo, že se proměnila 
v bahenní lázně. Na akci nechyběl náš roverský 
kmen Fénix, část líbeznických Amazonek i vodá-
ků z Pátého oceánu. Užili si zde pestrý vzdělávací, 
motivační i odpočinkový program včetně koncertů 
skautských kapel každý večer. 

Hradčanské lesy letos v létě opět sloužily 
jako dějiště mnoha dobrodružství. Nejprve hos-
tily sedm indiánských kmenů, kterým poskytly 
útočiště pro rituály, seance, výrobu indiánských 

Skautský námořnický ples foto Boris Turek

předmětů, prostor pro hry, poznání a splynutí 
s přírodou. Stopaři, Štiky a Broučci využili paměti 
hradčanských stromů a podívali se do Tolkieno-
vy Středozemě a jako trpaslíci s jedním Hobitem 
podnikli neočekávanou cestu. Roveři na letním 
táboře naplnili svoje heslo „Sloužím“, když se 
vydali pomáhat na farmu v Ploužnici. Odstraňo-
vali veškeré překážky v kravském výběhu, nakr-
mili zvířata a za odměnu se jim dostalo dobré 
kávy, drobného pohoštění a prohlídky koní či 
nově přivezených selátek.

Letošní rok proběhly celkem tři skautské vesel- 
ky. Všem novomanželům ještě jednou přejeme 
šťastnou cestu životem.

Podzim byl ve znamení propojování oddílů na 
společných akcích. Benjamínci, světlušky, žabič-
ky a vlčata vyjeli na základnu Mentaurov, aby se 
zkusili naučit, jak vycvičit draka. Starší osazenstvo 
střediska strávilo podzimní prázdniny na jihu Čech 
v základně, kde chovají papoušky. Hned po příjez-
du je ale čekalo zklamání, když zjistili, že papoušky 
někdo odcizil. Ještě že zachovali skautského ducha 
a papoušky pomohli najít. 

Naše skautské klubovny ke konci října ožily 
všemi mýtickými stvořeními. Oddíly organizova-
ly lampionové průvody, tematické přespávačky či 
dlabání dýní. Během listopadu se spustil rádcovský 
kurz Závit, aby vzdělal budoucí rádce či podrádce. 
První kolo vzdělávacích přednášek se konalo v klu-
bovnách na Proseku. Další turnus přednášek Závitu 
bude mít pokračování i v příštím roce.

Zima je za dveřmi a kluky a holky z Líbeznic če-
kaly vánoční besídky, výpravy do sněhu, koulovač-
ky, sáňkování a spousta legrace.

Velké díky patří všem vedoucím za jejich celo-
roční práci, nejen u dětí v oddíle, ale i za udržování 
střediska jako takového v chodu. Dobrovolně a ve 
svém volném čase se všichni snaží šířit myšlenky 
skautingu, formovat novou generaci a dopřát dě-
tem čas v přírodě. Dobrý pocit je pro nás všechny 
pořád tou nejlepší odměnou. 

Těšíme se, co přinese nový rok, a vám všem 
přejeme jen to nejlepší.

Anna Dvořáková – Sluníčko 

LÍBEZNICKÝ  
HASIČSKÝ SBOR 
Výjezdy a zásahy

V uplynulém roce se naše jednotka podílela na cel-
kovém počtu 65 událostí, z nichž 19 bylo požárů 
a 46 technických pomocí. Mezi technické zásahy 
patřilo čerpání vody, odstraňování popadaných 
stromů, transport pacientů ve spolupráci se zdra-
votnickou záchrannou službou, likvidace obtížné-
ho hmyzu, úniky ropných látek na komunikacích, 
otevírání uzavřených prostor a další. 

V rámci své činnosti jsme zaznamenali také dva 
plané poplachy a jedno taktické cvičení. Mezi ná-
ročné zásahy patřil například výbuch sudů s hořla-
vinou a následné popálení dělníka při rekonstruk-
ci sportovního hřiště v areálu líbeznické školy. Po 
uhašení požáru a ošetření byl pacient transportován 
záchranářským vrtulníkem do pražské nemocnice.

Akce

V roce 2024 jsme uspořádali a zúčastnili se něko-
lika akcí, naše jednotka se také aktivně podílela 
na devíti dětských dnech v okolních obcích. První 
akce proběhla v dubnu na čarodějnice. V srpnu se 

konalo druhé rozloučení s prázdninami. Bohužel 
kvůli nepříznivému počasí jsme se nezúčastnili 
obnoveného Líbeznického posvícení, i když bylo 
posunuto o týden. V tento den jsme však měli 
důležitou akci – pokřtění nového hasičského vozu  
arcibiskupem Graubnerem. První adventní neděli 
1. prosince 2024 jsme na náměstí společně rozsví-
tili vánoční stromeček. 

Druhá akce Pekelná hasičárna měla velký 
úspěch a zúčastnilo se jí 148 dětí, které se setkaly 
s naší pekelnou hasičskou partou. Naštěstí se do 
pekla nikdo nedostal, čerti, andílci a Mikuláš byli 
hodní. Pekelná parta navštívila také mateřskou 
školu v Líbeznicích. Rok jsme ukončili spanilou 
jízdou pěti nazdobených vozidel v neděli 22. pro- 
since 2024, ve spolupráci s dobrovolným sbo-
rem z Bořanovic. Poslední akcí roku bylo vánoční 
setkání na Štědrý den, kde děti obdržely dárky za 

namalované obrázky, které přinesly na Mikuláše na 
Pekelnou hasičárnu.

Divadlo

Naše hasičské loutkové divadlo, které funguje dru- 
hým rokem, sestává ze šesti členů – dvou loutko- 
vodičů, Jana Procházky a Tomáše Barbory, a čtyř 
vypravěčů: Miroslava Koubka, Renaty Koubkové, 
Zděňka Fritsche a Věry Fritschové. Během předsta-
vení se děti seznamují s významem některých ar-
chaismů, které v hrách zaznívají. Po skončení před-
stavení probíhá ukázka zbrojnice a techniky. Velice 
nás překvapil velký zájem o naše představení, což 
nás motivuje k další činnosti.

Hasiči přejí všem spoluobčanům vše nejlepší do 
nového roku 2025!

-jn-, foto hasiči
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AKCE 
LÍBEZNICKÉHO
KOLOBĚHU 
V ROCE 2024
Minulým rokem vstoupil Líbeznický koloběh do 
své druhé dekády. Děkujeme všem, kdo se našich 
akcí zúčastnili – váš zájem a pozitivní ohlasy nás 
motivují k pořádání dalších ročníků. Velký dík pa-
tří také obci Líbeznice za podporu, díky níž mají 
místní obyvatelé možnost aktivně trávit volný čas 
pohybem a setkáváním.

Jarní fitness

V dubnu nás opět poctila svou návštěvou legen-
dární česká a světová cvičitelka aerobiku Olga 
Šípková, která rozproudila energii stovkám žen 
v rytmu retro hitů. Na Chrupavce se nejen cvičil 
aerobik a deep work, ale také se tančila zumba, 
salsa a praktikovala jóga pod vedením zkušených 
lektorek. Akci doplnil zdravý oběd, káva, zákus-
ky a tombola s atraktivními cenami, včetně well- 
ness víkendu pro dvě osoby. Olga Šípková navíc 
zaujala inspirativní přednáškou o zvládání stresu 
a energetické rovnováze. Díky vysokému zájmu 
plánujeme podobný maraton i letos.

Kolem kolem Líbeznic

V květnu odstartoval první závod sezony Kolem ko-
lem Líbeznic. Letos jsme trasu prodloužili na 32 kilo- 
metrů a přesunuli termín na neděli. Počasí vyšlo 
skvěle a závodníci ocenili rozmanitost trasy. Pro rodiny 
s dětmi byla připravena kratší trať o délce 15 kilome-
trů, na které děti plnily zábavné úkoly. Překvapila nás 
účast mladých cyklistů – bravo všem dětem!

Cyklovýlet do Dolomit

Červen patřil zkušebnímu cyklovýletu do italských 
Dolomit, kde jsme se zúčastnili Sella Ronda Bike-

LÍBEZNICKÉ SPOLKY

LÍBEZNICKÝ ADVENTNÍ  
KALENDÁŘ
Dvacet čtyři čísel se během adventního času rozsvítilo na různých místech 
obce Líbeznice. Dík patří všem, kdo svá obydlí těmto číslům propůjčili a dbali 
o zdárný průběh akce. Děkujeme chodcům, kteří upozorňovali na případné 
nedokonalosti nalezené během své cesty, a děkujeme i těm, kdo se snažili 
vylepšit naše další úsilí zpětnou vazbou zaslanou prostřednictvím e-mailu či  
Facebooku anebo milými dopisy vloženými spolu s vypsanými archy naleze-
ných míst v místě vyzvednutí pokladu.

Velice nás těší zájem o tuto akci, který je nabíjející, a stejně tak všechna 
milá slova a reakce, jež jsme stačili zaznamenat. Domnívám se, že nebudu 
mluvit pouze za sebe, když řeknu, že každá akce je pro organizátora výzvou 
a vždy je nutné krapet improvizovat. Proto jsou pro nás vaše reakce velmi 
cenné. Ukládáme si všechna nově nabízená místa rozsvícení a děkujeme za 
ně. Pokud by kdokoli další chtěl být součástí „Líbeznického adventního ka-
lendáře“, neváhejte nás kontaktovat na e-mailové adrese libeznicky.advent@
seznam.cz či na facebookové stránce Líbeznický advent. Rádi u vás světlo Lí-
beznického adventu rozsvítíme.

Děkuji obci Líbeznice za možnost realizace této akce a celé své rodině za 
podporu a trpělivost. Díky všem, kdo měli chuť hádat, hledat a trávit adventní 
čas netradičně.

Za všechny pomocníky Šárka Šádková

day. Na 60 kilometrů dlouhé trase jsme překonali 
čtyři horská sedla s celkovým převýšením 2 000 me-
trů. Díky uzavření silnic pro auta byl celý zážitek o to 
intenzivnější. Letos plánujeme další cyklovýlet, ten-
tokrát do Slovinska s možností účasti většího počtu 
zájemců.

Prázdninové sportovní zájezdy

V červenci a srpnu jsme dvakrát zamířili na chor-
vatský ostrov Hvar. První turnus byl opět určen pře-
vážně pro ženy a kromě ranní jógy na břehu moře 
a podvečerního cvičení jsme jezdili po okolních 
plážích i městečkách na dovezených kolech. Druhý 
turnus byl rodinný a vedle cvičení byly jeho náplní 
i ranní výběhy a detektivní hra pro děti s odměnou 
za dopadení bankovního lupiče. Letní sportovní zá-
jezdy plánujeme i letos, takže se máte na co těšit!

Líbeznický koloběh

Na konci léta proběhl tradiční Líbeznický koloběh. 
Závod na 10 kilometrů, kdy jeden běží a druhý jede 
na kole, přilákal mnoho dvojic včetně kategorií ro-

dič a dítě. Soutěž byla obohacena o výzvu Líbe-
znický saah, kde závodníci šplhali po laně na co 
největší počet sáhů. Atmosféra byla plná nadšení 
a energie a neuvěřitelných výkonů.

Vánoční večerní běh

Adventní čas jsme zahájili Vánočním večerním bě-
hem, jehož atmosféru podpořily domácí pochout-
ky, svařené víno a nová soutěž o nejlepší vánočku. 
I přes deštivé počasí přišlo mnoho závodníků, kteří 
si s čelovkami užili běh a následně s horkým čajem, 
svařákem a občerstvením společné diskutování. Dou- 
fáme, že příští rok přivítáme ještě více účastníků 
a vánoček!

Pokud jste některou z akcí prošvihli, neváhej-
te se letos přidat. A pokud jste s námi už závodili 
a cvičili, budeme rádi, když se zapojíte a přijdete 
znovu. Bez vás by to nebylo ono!

Přejeme vám krásný nový rok plný elánu, zdraví 
a sportování.

Líbeznický koloběh 
foto archiv Líbeznického koloběhu

TÉMA 

Jóga na Hvaru



LÍBEZNICKÝ ZPRAVODAJ č. 1, LEDEN 2025, ROČNÍK 23

Líbeznický zpravodaj  1/2025 13

KARNEVAL  
NA LEDU  
V LÍBEZNICÍCH
Stejně jako v minulém roce byly děti rozděleny do 
mladší a starší kategorie. Bruslily v maskách, které 
si samy vyrobily. Letos se opravdu řádně připravily. 
Dechberoucí byl například robot, který dokonce 
svítil. V masce se obtížně bruslilo, ale přes veškeré 
pády holčička vydržela až do konce, a tak si od-
nesla první místo. Za starší kategorii se na prvním 
místě umístila dívka převlečená za mop.

Akce na ledu
Děti měly nejdříve volné rozbruslení za doprovo-
du hudby a poté za asistence našich pomocníků 
překonávaly různé překážky. Nechybělo přeskako-
vání lana, slalom, opět zazněla píseň „Mašinka“ 
a děti utvořily dlouhého hada. Novinkou tohoto 
ročníku byl padák s kuličkami a jízda s prskavkami. 
V rámci vstupenky se rozléval teplý čaj, děti dostaly 
sladký „šuplík“ z Líbeznické pekárny a mohly si 

OHLÉDNUTÍ  
ZA MINULÝM  
ROKEM
Obecní knihovna Líbeznice stále zůstává živoucím 
komunikačním prostorem v naší obci. Střetávají se 
tu lidé všech věkových kategorií, potkávají se tu 
známí, sousedé i přespolní. Dětští čtenáři tu mají 
svůj malý prostor, kde si mohou vybírat, prohlížet 
a číst knihy, ať už individuálně, nebo s rodiči. Také 
zde jednou měsíčně (vždy poslední pondělí v mě-
síci) od 14 do 16 hodin probíhá Čtenářský klub.

V roce 2024 bylo zaregistrováno 375 čtenářů, 
z toho 132 dětí do 15 let. Místních je 249 a přespol-
ních 126. A jak často chodí čtenáři do knihovny? 
Například v listopadu do knihovny přišlo 265 ná-
vštěvníků, půjčilo si 621 knih, tzv. prolongací neboli 
prodlužování výpůjční doby bylo 130 a celková hod-
nota vypůjčených knih dosáhla 116 250 Kč. 

LETOPISY OBCE 
LÍBEZNICE
XLII.

Pokračování z životopisu faráře J. V. Paroubka

Jiný příběh: Přijda jednou jistý velkobáštěcký 
chalupník, příjmím Svoboda, kterého ale vůbec 
lid nazýval „Řezníček“, do fary z jisté důležitosti. 
A poněvadž p. farář věděl, že onen chalupník též 
knihy helvétské u sebe přechovává a v nich pilně 
čte, šikovala se p. faráři průpověď ze žalmu užíti, 
kterou schválně chybně takto jemu přednesl: „Pán 
kraloval řejmě.“ Načež chalupník, jsa všetečný (tak 
jako obyčejný způsob helvétský), hnedle pana fa-
ráře průpověď opravil a řekl: „Snad, velebný pane: 
Pán kraluje řejmě.“ – „I holečku, máte snad něco? 
Vidíte, jest-li máte nějaký zákon, abyste v něm svo-

OBECNÍ KNIHOVNA

Z LÍBEZNICKÉ KRONIKY

Nejoblíbenějšími autory vypůjčených knih v ro- 
ce 2024 byli Karin Lednická, autorka románové 
kroniky Šikmý kostel, dále autoři detektivních 
románů Robert Bryndza, Shari Lapena, Nora Ro-
berts píšící pod pseudonymem P. D. Robb, Julie 
Chaplinová se svými milostnými romány, Táňa 
Keleová-Vasilková, která se ve své tvorbě věnuje 
nelehkým životním příběhům obyčejných lidí na-
příč společností, či Naďa Horáková se svými histo-
rickými romány. 

Mezi nejoblíbenější dětské knihy pak patřilo 
Ledové království z dílny Walta Disneyho, Medov-
níčkova dobrodružství od Jana Lebedy, nechyběly 
ani knížky s prasátkem Peppou a její rodinou. Starší 
děti si oblíbily knihu Kosmokluk od komika, herce 
a pochopitelně spisovatele Davida Walliamse, dív-
ky pak spisovatelku dívčích románů Tanyu Stewne-
rovou a knížku Alea, dívka moře.

Nesmíme zapomenout na možnost výpůjčky 
e-knih, jejichž nabídka ve spolupráci s portálem 
www.palmknihy.cz čítá přes 10 700 titulů všech 
žánrů. A v naší knihovně je v rámci ročního čte-
nářského poplatku půjčení zdarma a objednávku 
titulu můžete učinit odkudkoli.

Knihovna však není jen místem, kde na čtenáře 
čeká spousta zajímavých knih. Knihovna je také 
pořadatelem mnoha zajímavých přednášek a se-

tkání se zajímavými lidmi. V loňském roce to byla 
přednáška o životě Jana Blažeje Santiniho s před-
nášejícím Stanislavem Růžičkou, další s Mgr. Ha- 
nou Bílkovou o technickém rozvoji v Líbeznicích 
v 19. století nebo s ředitelem Muzea rekordů v Pel-
hřimově Miroslavem Markem o českých rekordech. 
A na závěr roku nám již tradičně Jiří Svoboda pou-
tavě vyprávěl o krásách a zajímavostech Českého 
středohoří, tentokrát s názvem „Chutě a vůně Čes-
kého středohoří“.

A na co se mohou nejen čtenáři těšit  
v roce 2025?

V pondělí 10. února se můžeme přenést na Srí Lan-
ku prostřednictvím vyprávění oblíbeného cestova-
tele Petra Nazarova, které se uskuteční opět v hale 
Na chrupavce ve žluté skautské klubovně. V květ-
nu přivítáme Mgr. Hanu Bílkovou s tématem Lí-
beznic za druhé světové války. Připravujeme i další 
kulturní akce, proto určitě nezapomeňte sledovat 
naše webové stránky https://knihovna.libeznice.
cz/, ale také web a facebookovou stránku obce.

Budeme se těšit nejen na stálé čtenáře, ale rádi 
přivítáme i čtenáře nové. 

AD

bodně čísti mohl, přineste a já vám ho k vašemu 
svobodnému čtení podepíšu.“

Přinesl vskutku chalupník bibli, která byla hel-
vétská. Prohlídnuv p. farář ji, pravil: „Holečku, to 
nemáte dobrou bibli, ale já vám dám jinou.“ A dal 
jemu bibli katolickou.

Přišla jednou jistá již stará vdova k p. faráři s tou 
snažnou prosbou, majíc ženicha, jest-li by ji s ním 
oddati chtěl. „Proč ne,“ odpověděl p. farář ženě 
této, „však ale s tou podmínkou, jest-li v stavu bu-
dete jistou ode mne uloženou věc splniti.“ Žena 
všecko učiniti slíbila, a kdyby jakákoli podmín-
ka býti měla. „Tak dobře, milá nevěsto, toť vám 
bude k vašemu náležitému splnění uloženo. Až 
bude dnes večer 8 hodin, tak polezete po žebříku 
na mou stodolu, která doškami krytá jest, a na ni 
sedící budete neustále hledět až do 10 hodin na 
měsíček, an vám obzvláště dnes bude tak krásně 
svítit, a na něj hledíc, po sobě budete říkat: „Svěť, 
krásný měsíčku, svěť až do dne bílého.“ Ona s ce-
lou ochotností to splniti se volna učinila. Když již  
8. hodina v čase zimním se přiblížila, nařídil p. farář 
svému čeledínovi, Václavu Žaludovi, aby přistavil 
žebřík na stodolu a takový dobře v zem upevnil. 

Když čeledín nařízení svého pána vykonal, šel pak 
p. farář s babou, a když ona po žebříce na sto-
dolu vylezla, teprv nařídil čeledínovi: „Dej pozor, 
Václave, ona má uloženo až do 10 hodin neustále 
do měsíčku hledět a hlasitě po sobě říkat: „Svěť, 
krásný měsíčku, svěť až do dne bílého.“ Na to ode-
šel do fary. Baba začala ostře hledět na měsíček 
a jadrně vyslovovat: „Svěť…“

Však ale netrvalo dlouho. Počínala zimou zmo-
řená již zvolněji jedno slovo po druhém vyslovovat, 
až pak zcela umlkla. Václav nemeškaje, leze si pro 
bábu, uvedl ji hned do fary a do již pro ni přichys-
taného a vytopeného pokoje, v kterém noclehem 
zůstala. Ráno, když p. farář bábu k sobě přijíti ne-
chal, jí pravil: „Tak jste nevyplnila to, co vám bylo 
uloženo?“ Odpověděla: „Velebný pane, já všecko 
chci podniknouti, co jenom budou ráčit poroučet.“ 
Nač jí p. farář: „Mlčte, haldo, počkejte, já vás za-
snoubím s jiným ženichem.“ Jda do své almary, 
v které míval vždy mnoho růženců, vezma jeden, 
dal ho bábě okolo krku a pravil: „Nyní jsem vás 
již oddal s ženichem a buďte s ním vždy a jděte 
s Pánem Bohem.“

AD

vybrat odměnu v podobě hračky, pera, omalová-
nek… Z každé kategorie bylo na konci vybráno pět 
nejhezčích masek a jeden/jedna bruslař/bruslařka, 
kteří porotu zaujali kreativním bruslením.
Vítězné masky obdržely dorty a spoustu dalších 
pochutin. Letos byly také obdarovány vstupenkami 
na cvičící lekce tvavyzva.cz.

Na závěr jsme celé kluziště poseli bonbony, 
takže si všechny děti zasoutěžily o to, kdo ulo-
ví co nejvíce sladkých odměn. Nikdo neodešel 
s prázdnou!

Podle úsměvů dětí a osobních díků od rodičů 
doufáme, že i letos se karneval všem líbil.

Velké poděkování patří obci za to, že takové 
akce podporuje, a technickým službám za pomoc 
při organizaci a v neposlední řadě všem dobrovol-
níkům, kteří pomáhají od začátku až do samotné-
ho konce.

Budeme se těšit na další chvíle strávené společ-
ně s vámi i v roce 2025.

Martina Macková 
foto Radek Macek
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Jindřich Plachta: Pučálkovic Amina

S groteskní i laskavou nadsázkou a s osobitou poetičností a humo-
rem se autor baví omezeností a sobectvím svých současníků. V pró-
ze Pučálkovic Amina zachycuje život úřednické rodiny destruovaný 
mimořádnou událostí – z domnělého štěněte bernardýna vyrůstá 
žirafa. Humoristická novela pro všechny od 9 do 109 let.

OKÉNKO DO KNIHOVNY
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2025

13. 3. Velikonoční trhy

15. 3. Dětský karneval

22. 3.  Skautský maškarní ples  
 – Sportovní hala Na Crupavce

26.–27. 4. Líbebona  
 – Sportovní hala Na Chrupavce

30. 4. Čarodějnice

 3. 5.  Spolkový ples

květen Farmářské trhy

 1. 6. Dětský den

 6. 9. Vinné slavnosti

13. 9. Posvícení

22. 11. Zahajovací ples

30. 11.  Vánoční trhy a koncert  
v kostele sv. Martina

2026

17. 1. Líbeznický ples 


